

**Protokół Nr X/03**  
**z sesji Rady Gminy Dębica Kaszubska w dniu 16 lipca 2003 r.**

W sesji udział wzięli:

- |  |                       |
|--|-----------------------|
| a/ trzynastu radnych Rady Gminy - nieobecni: U.Frankowska, M.Adamowicz |                       |
| b/ Wicewójt Gminy  | - Tadeusz Bejnarowicz |
| Sekretarz Gminy  | - Iwona Wójcik        |
| Skarbnik Gminy   | - Marek Malinowski    |
| Radca Prawny   | - Beata Sadowska      |
| Dyrektor Gimnazjum   | - Sławomir Miluski    |

**Porządek obrad:**

1. Sprawy regulaminowe:
  - a/ otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad,
  - b/ przyjęcie porządku obrad,
  - c/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
2. Podjęcie uchwał w sprawach:
  - a/ udzielenia upoważnienia Wójtowi Gminy do wystawienia weksla „in blanco” jako zabezpieczenia prawidłowego wydatkowania środków finansowych stanowiących dotację celową do budowy gimnazjum i hali widowiskowo – sportowej pochodzącej z MENiS,
  - b/ określenia zasad i trybu udzielania i rozliczania dotacji podmiotom nie zaliczonym do sektora finansów publicznych i nie działających w celu osiągnięcia zysku,
  - c/ przyjęcia planu rozwoju sołectwa Dębica Kaszubska,
  - d/ powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników do Sądu Okręgowego w Słupsku i do Sądu Rejonowego w Słupsku.
3. Zamknięcie obrad.

**Przebieg sesji:**

**Ad.1.a/**

Przewodnicząca Rady Gminy mgr Zyta Rytelewska powitała radnych i gości przybyłych na sesję. Następnie dokonała otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzając prawomocność obrad. Otwarcia dokonała o godz. 11<sup>00</sup> w sali konferencyjnej Urzędu Gminy.

**b/**

Przewodnicząca Rady przedstawiła porządek obrad.

Radny Zdzisław Botwinionek zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu – wnioski i zapytania.

W wyniku głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie ( 13 za).

Przewodnicząca poinformowała, że wnioski i zapytania zostaną wprowadzone w porządku obrad po punkcie 2.

Porządek obrad z poprawką został w wyniku głosowania przyjęty jednogłośnie ( 13 za).

**c/**

Do protokołu z poprzedniej sesji uwag nie zgłoszono. W wyniku głosowania protokół z poprzedniej sesji został przyjęty przy 12 głosach za, 1 wstrzymującym się.

**Ad.2.a/**

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Krzysztof Olech przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia upoważnienia Wójtowi Gminy do wystawienia weksla „in blanco” jako zabezpieczenia prawidłowego wydatkowania środków finansowych stanowiących dotację celową do budowy gimnazjum i hali widowiskowo – sportowej pochodzącej z MENiS.

Przewodniczący Komisji poinformowali, że Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Do projektu uwag nie zgłoszono. W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 13 za ).

**b/**

Wiceprzewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia zasad i trybu udzielania i rozliczania dotacji podmiotom nie zaliczonym do sektora finansów publicznych i nie działających w celu osiągnięcia zysku.

Przewodniczący Komisji poinformowali, że Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Uwag do projektu nie zgłoszono. W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 13 za ).

**c/**

Wiceprzewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu rozwoju sołectwa Dębica Kaszubska.

Przewodniczący Komisji poinformowali, że Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. Uwag do projektu nie zgłoszono. W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 13 za ).

**d/**

W sprawie projektu uchwały dotyczącej powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników do Sądu Okręgowego w Słupsku i do Sądu Rejonowego w Słupsku Przewodnicząca Rady zaproponowała, by Komisje zgłosiły kandydatów.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej zgłosił, że Komisja proponuje kandydatów z Komisji w osobach: Adamowicz Marian, Paczesny Piotr.

Przewodnicząca Komisji Kultury, Oświaty, Sportu i Turystyki zgłosiła, że Komisja proponuje kandydatów z Komisji w osobach: Ewa Kuklińska, Krzysztof Olech.

Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego zgłosiła, że Komisja proponuje kandydatów z Komisji w osobach: Mnich Mirosław.

Wiceprzewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie powołania zespołu opiniującego kandydatów na ławników do Sądu Okręgowego w Słupsku i do Sądu Rejonowego w Słupsku w wyżej zaproponowanym składzie.

W wyniku głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie ( 13 za ).

**Ad.3.**

Radny Zdzisław Botwinionek zwrócił się o spowodowanie usunięcia suchych gałęzi przydrożnych drzew na odcinku Warblewo – Dobieszewo, bo spadają na przejeżdżające samochody grożąc niebezpieczeństwem.

Radny Zygmunt Wandachowicz zwrócił się z pytaniem, kiedy zostanie naprawiona wyrwa w asfalcie w Borzęcinie.

Wicewójt udzielił odpowiedzi, że wyrwa w tym tygodniu zostanie naprawiona jak również boisko w Borzęcinie zostanie wyrównane i uzupełnione jego pobocze.

Przewodnicząca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego poinformowała, że Komisja stwierdziła, że na przełomie maja i czerwca br. wystąpiła susza, co w znacznym stopniu obniży plony naszych rolników. Służba rolna działająca w Gminie winna powołać komisję i protokolarnie określić straty powstałe w gospodarstwach rolnych. Na podstawie protokołów rolnik u którego straty powstałe w wyniku suszy sięgają powyżej 20% mógłby ubiegać się o umorzenie podatku rolnego. Następnie służba rolna winna wystąpić do Starostwa Powiatowego w Słupsku o udzielenie pomocy tymże rolnikom w celu odnowienia przyszłorocznej produkcji. Przewodnicząca dodała, że na podstawie protokołów komisji Wojewoda występuje do Ministerstwa, bo na ten cel są środki finansowe w Ministerstwie. W urzędach też są przepisy, które regulują sposób i zasady sporządzania

protokołów.

Radny Zygmunt Wandachowicz zwrócił się z pytaniem, czy są jakieś działania w sprawie wyłączania oświetlenia ulicznego.

W sprawie suszy Wicewójt udzielił odpowiedzi, że Wojewoda powołał komisje, które trzeci dzień działają w terenie. Wójt również powołał komisję i są w tej sprawie zarządzenie. Będą kierowane wnioski do Wójta o umorzenie podatku, natomiast jakie środki będą od Wojewody nie wiadomo. Protokół komisji zostanie przesłany Wojewodzie. Agencja Rolna też bierze w tym udział, ale odrębnie i straty będzie wliczała w czynsz.

Oдноśnie oświetlenia ulicznego Wicewójt poinformował, że Gmina wystąpiła do Zakładu Energetycznego o wyłączenie 50% oświetlenia i o zmianę żarówek na mniejsze, ale w tej chwili trwa ekspertyza na podstawie której będzie wiadomo ile Gmina będzie musiała za te zmiany zapłacić, bo nie należy to do konserwacji, lecz do inwestycji i za wszystkie zmiany Gmina musi płacić. Dopóki Gmina nie będzie znała kosztów, to nie będzie nic robić w tym zakresie. Ponadto aby wymienić żarówki, to też trzeba zmienić oprawki.

Radna Jadwiga Karaś stwierdziła, że ograniczenie oświetlenia byłoby wskazane.

Radny Mirosław Mních zwrócił się w imieniu mieszkańców ul. Zielonej o przedłużenie ulicy o jedną lampę za co mieszkańcy by zapłacili.

Wicewójt stwierdził, że materiał w Zakładzie Energetycznym jest bardzo drogi i w chwili obecnej Gmina tego nie może wykonać, bo to też koszty związane z wykonaniem, pozwoleniem i.t.p. Gmina może natomiast zasięgnąć informacji odnośnie kosztu i przedstawić mieszkańcom.

Radny Piotr Paczesny przekazał Wicewójtowi pismo Sołectwa Krzywań – Grabin o wyrównanie drogi przebiegającej przez wieś Grabin.

Radna Urszula Rączka zwróciła się o wyplantowanie drogi do p. Pałubickiego w Kotowie.

Wicewójt udzielił odpowiedzi, że w Kotowie będzie równiarka z Nadleśnictwa i przy tej okazji zostanie to wykonane.

Radny Zygmunt Wandachowicz zasygnalizował, że droga Dobieszewo – Jamrzyno wymaga naprawy, bo są koleiny, a Zarząd Leśnictwa nic nie robi w tym kierunku.

Radny Piotr Paczesny poinformował, że jeżeli jest to droga leśna, to należy zgłosić ją do leśniczego, który składa wnioski naprawy dróg do Zarządu Leśnictwa, bo na ten cel są środki. P. Paczesny przekazał, że proponuje, aby droga ta została ujęta do remontu.

W dalszej kolejności Wicewójt poinformował odnośnie mostu w Skarszewie, że Gmina wygrała przetarg i gdy będzie pozwolenie odbioru, to most zostanie zakupiony z Agencji w Bydgoszczy, przewieziony i być może zamontowany jeszcze w bieżącym roku.

Skarbnik Gminy dodał, że Gmina chce na most pozyskać środki z SAPARDU.

Radny Mirosław Mních poruszył temat składowania padliny w Dudziczach. Zwrócił uwagę, że otrzymał odpowiedź, że Policja nie stwierdziła składowania do godz. 15<sup>00</sup> przy czym wskazane byłoby sprawdzenie składowiska po godz. 15<sup>00</sup>, bo wydziela się tam fetor.

Radny Piotr Paczesny potwierdził, że jest tam gromadzona padlina i fetor w związku z czym Policja winna to sprawdzić solidnie.

Wicewójt udzielił odpowiedzi, że zostanie to sprawdzone.

Radny Zdzisław Botwinionek zwrócił się z pytaniem, czy jest ustalenie odnośnie przeznaczenia budynku szkolnego w Dobieszewie.

Sekretarz Gminy udzieliła odpowiedzi, że Wójt przeznaczą budynek do sprzedaży i że jest już zlecona jego wycena.

Następnie poinformowała, że Komisjom Rady był przedstawiany projekt uchwały w sprawie przeznaczenia środków finansowych na realizację projektu pn. „Zielona

Przedsiębiorczość 2003” w wysokości 7.500 z rezerwy budżetowej, którego nie wprowadza się pod obrady, lecz tylko zarządzeniem Wójta Gminy, ponieważ rezerwą budżetową dysponuje Wójt.

Skarbnik Gminy dodał, że gdyby środki były przeznaczane z innych działów w których środków na ten cel niema, to decyzja należałaby do Rady Gminy, natomiast rezerwa budżetowa jest w gestii Wójta.

Radny Zygmunt Wandachowicz zwrócił uwagę, że otrzymał odpowiedź w sprawie usunięcia pniaków po ścinie przydrożnych drzew z której wynika, że będą one usuwane przez rolników przy czym Radny uważa, że rolnicy końmi ich nie usuną.

Wicewójt wyjaśnił, że pniaki nie będą wrywane, lecz tylko obniżane, aby nie wystawały.

**Ad.4.**

Przewodnicząca Rady Gminy mgr Zyta Rytelewska dokonała zamknięcia sesji Rady Gminy Dębica Kaszubska. Obrady zakończono o godz. 12<sup>20</sup>.

Na tym protokół zakończono.

Protokołowała: G.Bałyk